
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr Xll/2025
z sesji w dniu 29 stycznia 2025 r.

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2025 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:43 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:
l. Jordan Barański

2. Adam Bysko
3. Jacek Chowaniec

4. Paweł Handzlik
5. Dariusz Kanik

6. Krzysztof Krajewski
7. Antoni Kufel
8. Elżbieta Lenda
9. Alina Macher
10. Bożena Maślanka

11. Patrycja Panek
12. Piotr Pielesz

13. Katarzyna Pilarz

l. Otwarcie XII sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 14.00 otworzyła XII sesję Rady Gminy Wilkowice, następnie
stwierdziła obecność 13 radnych na sesji z 15-osobowego składu rady, stwierdzając tym samym
prawomocność obrad, (nieobecni radni: M. Olma, Piotr Wałeczek).

W następnej kolejności Przewodnicząca powitała zebranych:
- radnych - //sto obecności stanowi załqcznik nr l do protokołu,
- Wójta Gminy Wilkowice p. Macieja Mrówkę,
- zastępcę Wójta Gminy Wilkowice P. Sławomira Filapka,
- Skarbnika p. Aleksandrę Kastelik,
- Sekretarza p. Alicję Raszka - Micherdzińską,

2. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad, który stanowi zatącznik nr 2 do protokołu.
Następnie Przewodnicząca odczytała klauzulę RODO. Pełna treść klauzuli została wywieszona na
drzwiach przed wejściem na salę sesyjną.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.

Przewodnicząca Rady A. Macher odczytała, a następnie poddała pod głosowanie wniosek w treści jak
poniżej.
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Głosowano wniosek w s rawie:

zdjęcia z porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice w dniu 29 stycznia 2025 r. uchwały w pktlla
porządku obrad, w sprawie: określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym
uczniom, formy i zakresu tej pomocy oraz trybu postępowania w tych sprawach w związku
z realizacją "Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie
Wilkowice", z uwagi na konieczność dodatkowych konsultacji z radcą prawnym urzędu, związanych
z doprecyzowaniem niektórych zapisów zawartych w treści w/w uchwały.

W niki losowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

za(13) . ...... ...... . ... . ,.
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Reasumując Przewodnicząca poinformowała, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. Sprawa wraca
do Komisji Oświaty i Kultury, która ponownie będzie pracowała nad projekt w/w uchwały.

Przewodnicząca Rady A. Macher odczytała drugi wniosek, a następnie poddała pod głosowanie
wniosek w treści jak poniżej.

Głosowa no wniosek w s rawie:

zmiany tytułu uchwały w punkcie lig porządku obrad sesji w dniu 29 stycznia 2025 r na: "podjęcie
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r.'

W niki tasowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Wniosek podjęto jednogłośnie.

Przewodnicząca Rady A. Macher odczytała, a następnie poddała pod głosowanie wniosek w treści jak
poniżej.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany tytułu uchwały w punkcie llh porządku obrad sesji w dniu 29 stycznia 2025 r. na: "podjęcie
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice.
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W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Wniosek podjęto jednogłośnie.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.

Radni powiatowi nie uczestniczyli w sesji Rady Gminy Wilkowice.

5. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.

Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE: Prowadzone postępowania:

l) W dniu 10. 01. 2025 r. unieważniono postępowanie na "Remont skoczni narciarskiej HS31 i HS19
im. Józefa Przybyły przy ul. Ochota w Bystrej".

2) W dniu 20. 01. 2025 r. unieważniono postępowanie na "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru
inwestorskiego w trakcie realizacji zadania: Remont skoczni narciarskiej HS31 i HS19 im. Józefa
Przybyły przy ul. Ochota w Bystrej".

3) W dniu 22. 01. 2025 r. ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na "Zakup
paliwa na potrzeby działalności Ekoład sp. z o. o. w roku 2025" Termin otwarcia ofert upływa w dniu
30. 01. 2025 r.

4) W dniu 22.01.2025 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej na zadanie "Ubezpieczenie
mienia i odpowiedzialności cywilnej Gminy Wilkowice. " Najkorzystniejszą ofertę złożyło Sopockie
Towarzystwo Ubezpieczeń ERGO Hestia Spółka Akcyjna z ceną wykonania zamówienia
podstawowego w wysokości 451 620,08 zł brutto na okres od 01.02. 2025 do 31. 01. 2027 r.
Planowany termin zawarcia umowy to 28.01.2025 r.

5) W dniu 27. 01. 2025r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej na ubezpieczenie pojazdów
w zakresie OC, AC i NNW. Ofertę najkorzystniejszą złożyło Towarzystwo Ubezpieczeń UNIOATU SA za
cenę brutto 8 599,00 zł (na okres od 01.02.2025 r. do 31.01.2026 r.)

Złożone wnioski o dofinansowanie/otrzymane dofinansowania:

l) Został wybrany do dofinansowania projekt pn. : Ochrona i regeneracja obszarów cennych
przyrodniczo wraz z działaniami edukacyjnymi na obszarze Aglomeracji Beskidzkiej - etap l, w ramach
naboru, w którym Gmina Wilkowice jest partnerem. W ramach projektu będą przez okres dwóch lat
realizowane warsztaty ekologiczne w Gminnym Centrum Edukacji Ekologicznej w Bystrej w Gminie

str.3



Wilkowice. Gmina Wilkowice uzyskała dofinansowanie na w wysokości 386. 672, 05 zł, które stanowi
85% kosztów kwalifikowalnych projektu.

2) 17. 01. 2025 roku złożono wniosek o dofinansowanie projektu pn. "Budowa sieci kanalizacji
sanitarnej na potrzeby Ośrodka Harcerskiego Wilczysko oraz przydomowych oczyszczalni ścieków na
potrzeby nieruchomości zlokalizowanych na terenie Gminy Wilkowice, poza obszarem aglomeracji.
ze środków Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności - Wartość projektu brutto: 2 638
131, 86 zł.

3) 24. 01. 2025r. złożono aktualizację wniosku o dofinansowanie na zadanie "Budowa i przebudowa
kanalizacji sanitarnej w Bystrej i Mesznej w ul. Nadmesznej i Orczykowej" w ramach Programu
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 Wartość projektu brutto: l 442 414, 86 zł.

INWEST/CIE: Postęp prac projektowych i budowlanych:

l. Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla zadania: Rozbudowa drogi
wojewódzkiej polegająca na budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 942 ul. Żywiecka
w gminie Wilkowice wraz z pełnieniem nadzoru autorskiego - złożono wniosek o wydanie decyzji ZRID
w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Katowicach. Projektant przygotowuje dokumentację przetargową
inwestycji.

2. Opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego dla zadania: Budowa krajowej trasy rowerowej
nr 17 na terenie Gminy Wilkowice Etap l - złożono wniosek o dofinansowanie projektu z Funduszy
Europejskich dla Śląskiego na lata 2021-2027.

3. Budowa, rozbudowa, przebudowa dróg wraz z budową zintegrowanego układu szlaków
rowerowych w tym:
a) Zadanie - Etap II i III: "Przebudowa ul. Sportowej oraz rozbudowa ul. Do Lasku w formule
zaprojektuj-wybuduj" - uzyskano pozwolenie wodnoprawne,
b) Zadanie - Etap IX: Rozbudowa ul. Do Boru w Wilkowicach w formule zaprojektuj - wybuduj -
wykonano operat wodnoprawny, trwa opracowanie projektu budowlanego, projektów przebudowy
kolidujących sieci,
c) Zadanie - Etap V i VI - Budowa i przebudowa ul. Spacerowej oraz przebudowa ul. Wypoczynkowej
w formule zaprojektuj wybuduj - złożono projekt wstępny do akceptacji.
d) Zadanie - Etap VIII - Rozbudowa ul. Sosnowej i Do Boru - w trakcie przygotowania procedury
przetargowej.

4. Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach, obręb Huciska, rejon działki nr
288/6 - obecnie trwają prace związane ze wzmacnianiem rowów melioracyjnych i budową chodnika.
Termin wykonania przedmiotu umowy to 03.04.2025 r.

5. Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej - rozpoczęto prace związane z budową kanalizacji deszczowej
w rejonie szkoły i pierwszego odcinka ul. Kościelnej.

6. Modernizacja skoczni narciarskiej w Bystrej przy ul. Ochota - unieważniono przetarg.

7. "Budowa obiektu infrastruktury technicznej - zbiornik wyrównawczy wody pitnej w rejonie ul.
Klimczoka w 269 a w Bystrej" - stan surowy otwarty.
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8. Budowa nowych punktów świetlnych:
a) Sołectwo Meszna i Wilkowice - planowane jest zapotrzebowanie na budowę punktów świetlnych
przez sołtysów
b) Sołectwo Bystra - budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Halnej

9. Opracowanie dokumentacji projektowej budowy doświetlenia przejść dla pieszych:
- Bystra ul. Fałata (w rejonie przystanku Ława) - kwota dokumentacji 6 500,00 zł
- Bystra ul. Wyzwolenia (w rejonie ul. Spacerowej) - kwota dokumentacji 6 500,00 zł

10. Modernizacja dachu na budynku OSP Wilkowice - trwa przygotowanie dokumentacji do
postępowania PZP.

11. Modernizacja dachu na budynku Szkoły Podstawowej Nr l w Wilkowicach - trwa przygotowanie
dokumentacji do postępowania.

12. Przebudowa dróg gminnych - pracujemy nad wytypowaniem dróg do przebudowy na terenie
sołectwa Bystra, Meszna i Wilkowice - trwa przygotowanie inwestycji dot. zlecenia prac
geodezyjnych przed rozpoczęciem procedury wyło nie nią Projektanta.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE: brak zmian w stosunku do poprzednio przekazanej informacji.

REPREZENTACIA GMINY

08.01 - udział w pierwszym spotkaniu komitetu organizacyjnego obchodów 120-lecia OSP Wilkowice,
zaplanowanego na 14 czerwca 2025 r.,

10.01 - udział w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Region Beskidy w Bielsku-Białej,

12.01 - udział w noworocznym koncercie Gminnej Młodzieżowej Orkiestry Dętej w Wilkowicach,
podczas którego uroczyście uhonorowano Panią Janinę Janicę-Piechotę tytułem Honorowy Obywatel
Gminy Wilkowice,

13. 01 - udział w spotkaniu dotyczącym współorganizacji Międzynarodowego Wyścigu Kolarskiego
Silesian Classic na trasie Wista -Wilkowice,

16.01 - udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Wilkowicach,

18.01 - udział w Bystrzańskich Godach zorganizowanych w ramach zadania publicznego
Stowarzyszenie Bystrzyńska Inicjatywa,

20.01 - udział w spotkaniach dotyczących współpracy przy organizacji Międzynarodowego Wyścigu
Kolarskiego Silesian Classic pomiędzy okolicznymi gminami w Urzędzie Miejskim w Szczyrku, Urzędzie
Gminy w Buczkowicach, Łodygowicach, Czernichowie i Porąbce,

24-25.01 - zorganizowanie spotkania z Wiceministrem Sportu i Turystyki Ireneuszem Nalazkiem,
Wiceministrem Infrastruktury Przemysławem Koperskim, Wicedyrektorem Zarządu Zlewni Wód
Polskich w Katowicach Wojciechem Solikiem oraz Kornelem Osickim byłym Selekcjonerem
Reprezentacji Polski w Kolarstwie Górskim, przy udziale Burmistrza Szczyrku, Wójta
i Przewodniczącego Rady Gminy Buczkowice, Dyrektora COS w Szczyrku, Dyrektora SMS
w Buczkowicach oraz przedstawicieli samorządu naszej gminy w temacie możliwości wykorzystania
terenów leżących na obszarze gminy Wilkowice, Szczyrk i Buczkowice zarządzanych przez Wody
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Polskie na cele rekreacji i sportu oraz inwestycji planowanych w najbliższych latach. W spotkaniu
uczestniczyła również Przewodnicząca Rady Gminy Wilkowice P. Alina Macher.

27. 01 - udział w spotkaniu z Dyrektorem Bielskiego Pogotowia Wojciechem Waligórą oraz Radnym
Rady Powiatu Bielskiego Adamem Caputą w temacie funkcjonowania pogotowia ratowniczego na
terenie gmin Wilkowice, Buczkowice i Szczyrk,

28.01 - udział w spotkaniu z Wiceprezydentem Bielska-Białej Piotrem Kucia dotyczącym porozumienia
w zakresie transportu zbiorowego na terenie Gminy Wilkowice.

6. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o pracy w okresie międzysesyjnym obejmującą okres
od 30 grudnia 2024 r. do 29 stycznia 2025 r."

. 6 stycznia wzięłam udział w tradycyjnym Orszaku Trzech Króli i wspólnej mszy w kościele
w Mesznej.

. 7 stycznia uczestniczyłam w posiedzeniu Rady Sołeckiej w Bystrej.

. 10 stycznia uczestniczyłam wraz z radnymi i przedstawicielami urzędu gminy, organizacji,
instytucji i stowarzyszeń z naszej gminy w noworocznym, galowym koncercie Zespołu Pieśni i Tańca
"Śląsk" w Katowicach.

. 12 stycznia wraz z radnymi wzięłam udział w noworocznym, galowym koncercie Gminnej
Młodzieżowej Orkiestry Dętej w Wilkowicach, podczas którego uroczyście przekazano informację
o podjęciu uchwały Rady Gminy z 30 grudnia 2024 r. o nadaniu pani Janinie Janica - Piechota tytułu
Zasłużony Obywatel Gminy Wilkowice.

. 16 stycznia brałam udział wraz z radnymi Jackiem Chowańcem i Pawłem Handzlikiem
w konferencji Subregionu Południowego organizowanej w ramach konsultacji społecznych
dotyczących audytu krajobrazowego dla woj. Śląskiego. Konferencję w formule on-line zorganizował
Departament Rozwoju l Transformacji Regionu Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach.

. 18 stycznia uczestniczyłam w XIII Bystrzańskich Godach - Przeglądzie Grup Kolędniczych,
a z radnymi Pawłem Handzlikiem i Antonim Kuflem pracowaliśmy w komisji konkursowej, którą
powołano do wytypowania Grand Prix dla najlepszego zespołu kolędniczego w każdej kategorii
wiekowej.

. 24 stycznia razem z wójtem gminy Wilkowice uczestniczyłam w spotkaniu samorządowców
w UG Wilkowice z wiceministrem sportu i turystyki Ireneuszem Nalazkiem i wiceministrem
infrastruktury Przemysławem Koperskim na temat możliwości rozwoju sportu, turystyki i rekreacji
gminy Wikowice oraz możliwości pozyskania funduszy zewnętrznych. Wzięłam również udział
w wizytacji obiektów sportowych zlokalizowanych na terenie naszej gminy, jaka miała miejsce
podczas wizyty wiceministrów.

. 28 stycznia razem z przewodniczącą Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych Katarzyną
Pilarz uczestniczyłam w pracy Kapituły VI Gali Sportu, powołanej do wyłonienia zwycięzców
tegorocznej sportowej Gali w 7 kategoriach.

7. Informacja Przewodniczącej Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.

Następnie przewodnicząca A. Macher powiadomiła, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne
interpelacje ani zapytania.

8. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach oraz
realizacji poszczególnych punktów porządku obrad.

Informację w w/w sprawie przedstawili:
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a) Elżbieta Lenda - przewodnicząca Komisji Rewizyjnej.

Komisja Rewizyjna swoje posiedzenie miała 15 stycznia br. Zajęła się opracowaniem sprawozdania
z działalności komisji za 2024 rok. Również zajęła się tezowaniem kontroli. Wyznaczono zespół
kontrolny, który będzie zajmował się tematem kontroli GOSiR w Wilkowicach, w zakresie
wykorzystania dotacji z budżetu gminy za 2024 rok oraz środków pozyskiwanych z zewnątrz przez te
jednostki.

b) Krzysztof Krajewski - zastępca przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji miała swoje posiedzenie 16 stycznia, o godzinie 13. 30, na którym
analizowała skargę numer l z dnia 3 listopada 2024 roku na dyrektora GOSiR-u w Wilkowicach. Został
przygotowany projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, który jednogłośnie był rekomendowany Radzie
Gminy Wilkowice. Następnie analizowała skargę numer 2 dnia 4 listopada 2024 roku na dyrektora
GOSiR-u w Wilkowicach. Również został przygotowany projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, który
jednogłośnie był rekomendowany Radzie Gminy Wilkowice. Komisja dokonała również analizy pisma
petycji z dnia 7 listopada 2024 r., złożonej w interesie publicznym, a dotyczącej uregulowania stanu
prawnego działki o numerze 1887 w obrębie Bystra-Krakowska, został przygotowany projekt uchwały
wraz z uzasadnieniem, który jednogłośnie był rekomendowany Radzie Gminy Wilkowice. Kolejny
punkt dotyczył analizy pisma z dnia 16 października 2024 r., związanego ze sprawą dotyczącą
uregulowania stanu prawnego działki nr 613/1 i nr 611 w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym
Wojewody Śląskiego z dnia 3 stycznia 2025 roku. Został przygotowany projekt uchwały wraz
z uzasadnieniem, który jednogłośnie był rekomendowany Radzie Gminy Witkowice. Zostało również
omówione sprawozdanie z działalności komisji za 2024 rok. Koniec posiedzenia nastąpił o godzinie
16.40.

c) Bożena Maślanka - przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska,

Komisja Budżetu, Infrastruktury i Ochony Środowiska pracowała w dniu 27 stycznia br. na
planowanym posiedzeniu i zgodnie z planowanym porządkiem obrad. Było to pierwsze posiedzenie
Komisji w tym roku, w przeważającej części poświęcone wnikliwej analizie dróg i gruntów pod
drogami na terenie Gminy Wilkowice.

Komisja realizując porządek obrad przystąpiła do analizy spraw związanych ze stanem prawnym
i własnościowym gruntów, dróg, chodników i poboczy na terenie Gminy Wilkowice w kontekście
postępu prac przy wykupie powierzchni nieruchomości pod drogi od osób prywatnych w ramach
złożonych wniosków, postępu prac nad pozyskaniem powierzchni nieruchomości pod ewentualne
wykupy związane z uregulowaniem stanu prawnego istniejących już dróg oraz postęp prac przy
wykupie gruntów pod planowaną lokalizację cmentarza. Materiał w tym zakresie został przygotowany
i przedstawiony przez Kierownika Referatu Geodezji, Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami.
Zawierał on szczegółowy podział na poszczególne sołectwa, wartości liczbowe poszczególnych
zagadnień jak również istotną informację dotyczącą pozyskania działek pod cmentarz na terenie
sołectwa Wilkowice. Wynika z niej, że z uwagi na wycofanie się z dalszego procedowania prac nad
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowanie przestrzennego Gminy Wilkowice oraz ze
względu na brak wystarczających środków w budżecie w 2024 roku nie poczyniono postępów przy
wykupie działek pod nowo projektowany cmentarz na terenie sołectwa Wilkowice. Zauważono
natomiast, że w zakresie uregulowania stanu prawnego dróg na terenie Gminy Wilkowice,
najkorzystniej prezentuje się sołectwo Meszna. Po prezentacji materiału przystąpiono do panelu
pytań i odpowiedzi.

Realizacja kolejnego punktu porządku obrad obejmowała analizę stanu przygotowań do
zaplanowanych na rok 2025 inwestycji gminnych oraz informacja na temat realizacji zadań będących
w toku. Materiał w tym zakresie przedstawił Wójt Gminy Wilkowice, który poinformował Komisję

str.7



o realizacji następujących inwestycj:
Budowa, rozbudowa, przebudowa dróg wraz z budową zintegrowanego układu szlaków
rowerowych wraz z zadaniami towarzyszącymi;

- Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach, obręb Huciska, rejon dziatki
nr 2S8/6;
Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej.

W dalszej części posiedzenia Wójt poinformował, że z uwagi na możliwość pozyskania środków
na skanalizowanie dwóch obszarów tj. Chaty na Graniu oraz Wilczyska odstąpiono, do czasu
wyjaśnienia tematu, od sporządzenia planu dróg przeznaczonych do remontu.

Realizując kolejny punkt porządku obrad Komisji Wójt dokonał szczegółowej analizy stopnia
realizacji wniosków wypracowanych przez Komisję Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska w
okresie od maja do grudnia 2024 r. Komisja w okresie sprawozdawczym wypracowa 13 wniosków.

Następnie Przewodnicząca Komisji odczytała sprawozdanie z prac Komisji Budżetu,
Infrastruktury i Ochrony Środowiska za okres od maja do grudnia 2024. Sprawozdanie zostało
pozytywnie zaopiniowane.

W punkcie porządku obrad dotyczącym zmian w budżecie i WPF, Pani Skarbnik
przedstawiła konieczność wprowadzenia zmian, ich zakres oraz wpływ na budżet oraz WPF.

Stosowne rekomendacje w zakresie zmian do budżetu, WPF oraz pozostałych uchwał
zostaną przedstawione w punkcie dotyczącym podejmowania uchwał.

Na tym zakończono posiedzenie.

d) Jacek Chowaniec - przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych,

Komisja Oświaty i Kultury spotkała się na posiedzeniu w dniu 22 stycznia o godzinie 14:00 w Urzędzie
Gminy Wilkowice. W posiedzeniu wzięło udział 6 członków komisji oraz wójt gminy Wilkowice,
zastępca wójta gminy Wilkowice, dyrektor ZOSiP. Komisja podsumowała swoją pracę od maja do
grudnia. Analizowano stopień realizacji przyjętych wniosków, frekwencje na posiedzeniach,
aktywność, zaangażowanie podczas pracy nad uchwałami i opiniami. Następnie komisja przygotowała
i zatwierdziła sprawozdanie z działalności za 8 miesięcy 2024 roku. Dyrektor ZOSiP przedstawiła
i omówiła plany remontowe placówek oświatowych oraz wieloletnie plany inwestycyjne. Komisja
zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat godzin ponadwymiarowych oraz
pracowała nad zmianami w projektach uchwał. W dalszej części posiedzenia dyskutowano na
następujące tematy. Uwagi do działania dziennika elektronicznego firmy Wulkan. Dodatkowe prace
przy Szkole Podstawowej nr l w Bystrej. Wybór koncepcji przebudowy w Szkole Podstawowej nr l
w Bystrej. Konkurs na dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury Promyk. Rezerwa budżetowa na remonty
i doposażenie placówek oświatowych. Awaria kotła CO Szkoły Podstawowej nr l w Wilkowicach
i związane z tym koszty. Wszystkie punkty porządku posiedzenia zostały zrealizowane w całości.

e) Katarzyna Pilarz - przewodnicząca Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych

Posiedzenie Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych odbyło się 28 stycznia 2025 roku o godzinie
14:30 w Urzędzie Gminy w Wilkowicach. W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji
oraz Wójt Gminy Wilkowice, Zastępca Wójta Gminy Wilkowice, Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu
i Rekreacji, Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Prezes klubu sportowego GLKS Nacomi
Wilkowice, Przewodnicząca Rady Gminy Wilkowice oraz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wilkowice.
Głównym tematem posiedzenia było omówienie i wdrożenie harmonogramu użytkowania sal
gimnastycznych oraz obiektów sportowych na terenie Gminy Wilkowice przez poszczególne kluby
sportowe. Ustalono wstępną procedurę testową zarządzania harmonogramem, która zostanie
poddana ponownej analizie i ewentualnym korektom podczas posiedzenia Komisji pod koniec lutego.
Omówiono również realizację wniosku komisji z dnia 21 listopada 2024 r. dotyczącego rezygnacji
z wynajmu obiektów GOSiR podmiotom komercyjnym spoza gminy. Dyrektor GOSiR poinformował,
że dotychczasowe umowy na wynajem komercyjny z podmiotami zewnętrznymi zostały zakończone,
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a ze względu na wysokie zapotrzebowanie, obiekty będą udostępniane wyłącznie lokalnym
organizacjom i klubom sportowym. W związku z tym Komisja zaplanowała dodatkowe posiedzenie na
10 lutego br., podczas którego przeanalizowane zostaną warunki prawne wynajmu hali sportowej
GOSiR przez klub KS Bystra.
W trakcie posiedzenia przedstawiono również kryteria przyznawania dotacji na rozwój sportu
w gminie w ramach programów zgłoszonych przez kluby sportowe. Omówiono także przygotowania
do VI Gali Sportu Gminy Wilkowice, która odbędzie się 6 marca 2025 roku.
Komisja przedyskutowała także projekt uchwały przygotowany przez Dyrektor Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w sprawie szczególnych warunków przyznawania odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, a także zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia
z odpłatności oraz trybu ich pobierania.
W ramach spraw bieżących omówiono spotkanie z Wiceministrem Sportu i Turystyki oraz
Wiceministrem Infrastruktury dotyczące możliwości zagospodarowania terenów leżących na obszarze
Gminy Wilkowice na cele rekreacyjne i sportowe, w szczególności w kontekście modernizacji skoczni
w Bystrej oraz planowanej inwestycji budowy kompleksu sportowego w Lasku. Wójt poinformował
także o planowanym rozpoczęciu budowy pump tracka w Wilkowicach, który zostanie zrealizowany
we współpracy z klubem GLKS Nacomi Wilkowice w tym roku. Na zakończenie posiedzenia Komisja
jednogłośnie zatwierdziła sprawozdanie z prac za 2024 rok.

9. Informacja Wójta o zgłoszonych do Gminy żądaniach o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5
oraz wydanych decyzjach o których mowa w ust. 6 i 7 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym.

Szczegółową informację w powyższej sprawie przedstawił Wójt Gminy Wilkowice - materiał
szczegółowy stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

10. Sprawozdania z działalności komisji Rady Gminy za 2024 r. oraz Rady Gminy Wilkowice za
2024 r. (maj-grudzień 2024).

Sprawozdania z działalności poszczególnych Komisji przedstawili:
a) Elżbieta Lenda - przewodnicząca Komisji Rewizyjnej,

Przewodnicząca podkreśliła, że te sprawozdania są takim resume, takim skrótem pracy komisji na
posiedzeniach na których podejmowanych jest bardzo wiele różnych tematów. Ze sprawozdaniami
będzie można, choć nie jest to wymagane, zapoznać się w Biuletynie Informacji Publicznej.

b) Krzysztof Krajewski - zastępca przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji,
c) Bożena Maślanka - przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska,
d) Jacek Chowaniec- przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych,
e) Katarzyna Pilarz - przewodnicząca Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych

Materiał szczegółowy stanowi załącznik nr 4 a, b, c, d, e, do protokołu.

Przewodnicząca Rady Gminy Wilkowice P. Alina Macher podsumowała również pracę Rady Gminy
Wilkowice w okresie od maja do grudnia 2024 r. - materia) szczegółowy stanowi załącznik nr 5 do
protokołu.

Następnie Przewodnicząca ogłosiła 10 min przerwę.

Po zakończeniu przerwy Przewodnicząca Rady wznowiła obrady
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11. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym uczniom, formy i zakresu
tej pomocy oraz trybu postępowania w tych sprawach w związku z realizacją "Lokalnego programu

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Wilkowice" - zdjęto z porządku
obrad.

b) określenia rodzaju świadczeń przyznawanych nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz
warunki i sposób ich przyznawania,

Jednogłośną rekomendację dla przyjęcia w/w uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Oświaty
i Kultury J. Chowaniec.

Przewodnicząca Rady dodała, że do uchwały dołączony jest załączniki - regulamin pomocy
zdrowotnej dla nauczycieli szkół przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Wilkowice.

Głosowano w s rawie:
określenia rodzaju świadczeń przyznawanych nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz
warunki i sposób ich przyznawania

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych nauczycielom w ramach pomocy
zdrowotnej oraz warunki i sposób ich przyznawania, została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr
Xll/78/2025.

c) przekazania petycji według właściwości,

Wiceprzewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Krzysztof Krajewski przedstawił uzasadnienie
do w/w uchwały. Sprawa dotyczy uregulowania stanu prawnego działki o nr 1887 - Obręb Bystra
Krakowska.

Głosowano w s rawie:

przekazania petycji według właściwości,

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
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Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie przekazania petycji według właściwości, została podjęta jednogłośnie i otrzymała
nrXII/79/2025.

d) odstąpienia od rozpatrzenia skargi nr l na działalność dyrektora gminnej jednostki
organizacyjnej - Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach,

Wiceprzewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Krzysztof Krajewski przedstawił uzasadnienie
do w/w uchwały.

Przewodnicząca dodała, że radni otrzymali projekt w/w uchwały, treść skargi, wyjaśnienia, opinię
prawną, pismo pracowników GOSiR-u związaną z w/w sprawą.
Uwag i zapytań nie zgłoszono.

Głosowano w s rawie:

odstąpienia od rozpatrzenia skargi nr l na działalność dyrektora gminnej jednostki organizacyjnej -
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach,

W niki losowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie odstąpienia od rozpatrzenia skargi nr l na działalność dyrektora gminnej
jednostki organizacyjnej - Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach, została podjęta
jednogłośnie i otrzymała nr Xll/80/2025.

e) odstąpienia od rozpatrzenia skargi nr 2 na działalność dyrektora gminnej jednostki
organizacyjnej - Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach,

Wiceprzewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Krzysztof Krajewski przedstawił uzasadnienie
do w/w uchwały.

Przewodnicząca poinformowała, że wszystkie materiały związane z w/w skargą radni otrzymali.
Uwag i zapytań nie zgłoszono.
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Głosowano w s rawie:

odstąpienia od rozpatrzenia skargi nr 2 na działalność dyrektora gminnej jednostki organizacyjnej -
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach,

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilą rz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Uchwafa w sprawie odstąpienia od rozpatrzenia skargi nr 2 na działalność dyrektora gminnej
jednostki organizacyjnej - Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach, została podjęta
jednogłośnie i otrzymała nr Xll/81/2025.

f) rozpatrzenia pisma z dnia 16 października 2024 r.,

Wiceprzewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił uzasadnienie do w/w uchwały.
Sprawa dotyczy uregulowania stanu prawnego działki nr 613/1 i nr 611 w Bystrej.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że radni otrzymali dokumentację w sprawie niezbędną do
podjęcia uchwały.

Głosowano w s rawie:

rozpatrzenia pisma z dnia 16 października 2024 r.,

W niki losowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie rozpatrzenia pisma z dnia 16 października 2024 r., została podjęta jednogłośnie
i otrzymała nr Xll/82/2025.

g) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r.,

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik Aleksandra Kastelik.

Proponuje się wprowadzenie zmiany poprzez zwiększenie łącznie dochodów budżetu gminy o kwotę
1.957. 133, 67 zł. Zmiany te obejmują zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 362. 065, 67 zł.
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Natomiast dochody majątkowe zostają zwiększone o 1. 595. 068, 00. Całość tej kwoty to są dochody
pochodzące z dotacji ze środków Unii Europejskiej na trzy zadania: Projekt budowy kanalizacji
sanitarnej w Bystrej i w Mesznej, ul. Nadmesznej i ul. Orczykowej, na projekt Cyberbezpieczny Urząd
Gminy w Wilkowicach, jak również na projekt Ochrona i Regeneracja Obszarów Cennych
Przyrodniczo wraz z działaniami edukacyjnymi na obszarze Aglomeracji Beskidzkiej.

Zaproponowane zmiany dotyczą również zwiększenia wydatków budżetu gminy łącznie o kwotę
4.054.262,10 zł. Obejmują one zwiększenie wydatków bieżących o 2.007.129,10. Zmiany obejmują
również zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę 2. 047. 133, 00 zł.

Następnie omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian.

Zaproponowane zmiany powodują konieczność zmian w kolejnych załącznikach do uchwały
budżetowej tj. : "Wydatki majątkowe budżetu gminy w 2025 roku", "Przychody i rozchody budżetu
gminy w 2025 roku", "Dochody i wydatki z nich finansowane na zadania wynikające z ustawy
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach", "Dochody i wydatki finansowane z Funduszu
Pomocy".

Po wprowadzeniu w/w zmian:
Plan dochodów wyniesie 105. 127. 358, 67 złotych
Plan wydatków wyniesie 107.416.237, 10 złotych
Planowany deficyt budżetowy ulega zwiększeniu do kwoty 2. 288. 878,43 złotych

Źródłem pokrycia planowanego deficytu budżetowego w kwocie 2. 288. 878,43 złotych będą:
l) środkami z lokat dokonanych w latach ubiegłych w kwocie 162.750,00 złotych,
2) przychody jednostek samorządu terytorialnego z wynikających z rozliczenia środków określonych
w art. 5 ust. l pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego
z udziałem tych środków w kwocie 2. 126. 128,43 złotych

Jednogłośną rekomendację dla przyjęcia w/w uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu,
Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r.,

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pitarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r., została podjęta
jednogłośnie i otrzymała nr Xll/83/2025.
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h) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice.

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik.
Zmiany w budżecie powodują konieczność zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.
Zaproponowane zmiany w budżecie maja odzwierciedlenie w Wieloletniej Prognozie Finansowej.
Następnie P. Skarbnik mówiła zakres proponowanych zmian. Obejmują one m. in.

Zmiany w wykazie przedsięwzięć, które z kolei obejmują zmiany w wykazie programów,
projektów lub zadań związanych z programami realizowanymi z udziałem środków pochodzących
z budżetu Unii Europejskiej - zadanie "Edukacja włączająca w Gminie Wilkowice" realizowana
w szkołach podstawowych za wyjątkiem SP l Bystra

Zmiany w wydatkach majątkowych obejmują zmiany w zadaniu pn. "Cyberbezpieczny Urząd
Gminy w Wilkowicach" oraz wprowadzenie do WPF następujących nowych zadań: "Budowa oraz
przebudowa kanalizacji sanitarnej w Bystrej i w Mesznej w ul. Nadmesznej i Orczykowej", "Ochrona
i regeneracja obszarów cennych przyrodniczo wraz z działaniami edukacyjnymi na obszarze
Aglomeracji Beskidzkiej" Wprowadzone zostają również zadania inwestycyjne: "Edukacja
przedszkolna w Gminie Wilkowice - Przedszkole Publiczne w Bystrej", "Edukacja przedszkolna w
Gminie Wilkowice - Przedszkole Publiczne w Wilkowicach".

Jednogłośną rekomendację dla przyjęcia w/w uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu,
Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice.

W niki fasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice,
zosta fa podjęta jednogłośnie i otrzymała nr Xll/84/2025.

i) udzielenia pomocy finansowej dla powiatu bielskiego.

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Udziela się Powiatowi Bielskiemu pomocy finansowej
w wysokości 10.000,00 zł (słownie; dziesięć tysięcy 00/100 złotych) brutto z przeznaczeniem na
dofinansowanie zadania pn. "Utworzenie pracowni rezonansu magnetycznego wraz z wyposażeniem
w Szpitalu Pediatrycznym w Bielsku-Białej". Środki na ten cel zostały zabezpieczone w budżecie
Gminy Wilkowice.

Jednogłośną rekomendację dla przyjęcia w/w uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu,
Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka.

Głosowano w s rawie:

udzielenia pomocy finansowej dla powiatu bielskiego.
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W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna
Pilarz

NIEOBECNI (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu bielskiego., została podjęta
jednogłośnie i otrzymała nr Xll/85/2025.

12. Wolne wnioski, komunikaty.

Przewodnicząca Rady poinformowała o piśmie ze Śląskiej Izby Rolniczej na temat tworzenia planów
ogólnych (pismo z dnia 7 stycznia 2025 r. ), przedstawiając jego treść we fragmentach.

Przewodnicząca Rady A. Macher, w imieniu mieszkańców zabrała głos w sprawie zużytych tekstyliów,
które na dzień dzisiejszy można samodzielnie odwozić na PSZOK. Dodała, że są samorządy, które
wychodzą bardziej naprzeciw mieszkańcom, które mają specjalne oznakowane pojemniki mobilne do
tego celu. Zapytała, czy my sytuację z tymi odpadami monitorujemy, obserwujemy.
Dodała, że tzw. szafy PCK nie rozwiązują problemów. PCK zbiera odzież dla osób potrzebujących i nie
może to być miejsce składowania odpadów zużytych.
Podkreśliła również, że zużytych tekstyliów nie dajemy do zmieszanych odpadów. Coś z tymi
odpadami mieszkańcy będą robić. Nawiązała do tzw. dobrych praktyk jakimi są np. zbieranie
elektroodpadów na terenie gminy.
Stwierdziła, że ma nadzieję, że w kwestii zużytych tekstyliów będziemy sukcesywnie wychodzić na
przeciw potrzebom mieszkańcom.
Dodała również, że gmina nie ma obowiązku zbierania tych odpadów bezpośrednio z nieruchomości,
bo to wiążę się z dodatkowymi kosztami.
Stwierdziła również, że ma pretensje do spółki zajmującej się gospodarowaniem odpadami, że jest
mało informacji na ten temat. Jedynie przy składaniu deklaracji w urzędzie panie informują, co należy
przekazań na PSZOK. To jest dobry krok, ale nie jedyny. Natomiast informacji w tej sprawie nie ma na
stronie i w BIP-e.

Podkreśliła, że wiele się mówi o tym w środkach masowego przekazu, że wpływ tekstyliów na
środowisko jest ogromny, że jest to 10% światowej emisji gazów cieplarnianych.

Wójt wyjaśnił, że w powyższej sprawie była informacja w gazetce albo listopadowej, albo grudniowej
2024. Będzie ona również ujęta w styczniowym numerze naszej gazety. Zaproponował, aby przez
okres np. trzech miesięcy poobserwować temat związany z oddawaniem zużytych tekstyliów. Jak
będzie trzeba to będziemy interweniować i podejmować działania. Wyznaczymy np. kilka miejsc,
gdzie takie odpady będą odbierane, wyznaczymy terminy o czym mieszkańcy zostaną poinformowani.
Dodał, że do tej pory nie miał sygnału od mieszkańców w tej sprawie.

Radna E. Lenda poinformowała, że rozmawiała z pracownikami PSZOK. Nasi mieszkańcy od dawna
oddają na PSZOK bezpłatnie te odpady, bez limitów. Każdy musi sobie dowieźć te odpady na PSZOK.
Nie ma z tym żadnego problemu.
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Przewodnicząca Rady A. Macher stwierdziła, że ma sygnały od mieszkańców, że nie wszyscy pojadą
na PSZOK z takimi odpadami, bo mają kłopoty z transportem.
Zgodnie z informacja Wójta temat będziemy monitorować i sprawdzimy, czy jest potrzeba, aby
zapewnić mobilne pojemniki

Wójt zaznaczył, że odbiór spod posesji wiąże się z dodatkowymi kosztami, dlatego nie zakłada póki co
takiego rozwiązania, bo nas to nie stać.

Wójt poinformował, że:

- ruszyła Edycja Koła Młodego Samorządowca, której celem jest zwiększenie wiedzy
o możliwościach wyrażania realizacji własnych pomysłów osób młodych w wieku 13-18 lat,
działających lub też chcących działać we wszelkiego rodzaju organizacjach na terenie gminy
Wilkowice, a także myślących w przyszłości o objęciu mandatu radnego czy radnej gminy Wilkowice.
W ramach inicjatywy zostanie przeprowadzonych 8 warsztatów organizowanych raz w miesiącu, od
miesiąca marca do grudnia, oczywiście bez wakacji, w terminie dogodnym dla grupy. Zgłoszenia
przyjmowanego są do 28 lutego, w sekretariatach szkół naszej gminy (mamy pięć szkół) lub mailowo.
Na plakacie jest podany adres mailowy. Inicjatorem akcji jest pani Aleksandra Szymik-Caputa,
organizatorami: Gmina Biblioteka Publiczna w Wilkowicach oraz Stowarzyszenie Rozwoju Bystra
"Bystrzańska Inicjatywa". Partnerami są wszystkie placówki oświatowe, naszej gminy, szkoły
podstawowe i gmina Wilkowice.

- w siedzibie GBP w Wilkowicach 30 stycznia br. odbędzie się o godz. 16. 30 finisaź wystawy
prac ceramicznych prowadzonych przez naszego pracownika, panią Martynę Szczygłowską.
Wójt zaprosił wszystkich zainteresowanych do udziału w wystawie.

13. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady zakończyła sesję, wypowiadając formułę:
"Zamykam XII" sesję Rady Gminy Wilkowice kadencji 2024-2029"

t|k.

rzewodnic ca

Ra miny Wił ice

Przygotował(a): Małgorzata Lempart|

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl

Szczegófowy przebieg Sesji, w tym treść wystgpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice. pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załącznik do protokołu z 29 stycznia 2025 r.
Do w/w protokołu załączone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
z porzqdku obrad.
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